

ဂျာမင်းလိန်းကျေးတု၊တု၊

တိတု

TITUS

၁

၁ ဂဝ်၊ ပေးလု၊ ကခပ်ပီခင်ဂုခင်းလုံဖြူးပီခင်လဝ်း၊ ကခပ်ပီခင် တမာခင်၊လဝ်းယေ၊သုခရိလုံ၊ ကခပ် ပီခင်ပုခင်းတၢင်းယုမ်၊မၢတ်း ခပ်လှိုဝ်းကခပ်ဖြူး ပီခင်လဝ်းလှိုဝ်းဂီဝ်းပုံ ခင်းတၢင်းကခပ်ဂုပုတုင်းကပ် သမ်၊မု၊တြး ကခပ်လၢပ်းသီင်၊ဂခပ်တၢင်းတၢင်း ကခပ်မုခင်းပျှေ၊ခင်းတၢင်းဖြူးဗလး မုင်းထးမွင်း ထးထး၊ဝရုကသၢဂ်း ကခပ်ဖြူးပီခင်လဝ်းကခပ် ဂၢင်းလွတ်းတၢင်းမုသု၊ခခေ ဝံဂတီဝံ လှိုဝ်းကခပ် ကမ်၊ပံ၊ဂွတ်းပံ၊ထိုင် ဂၢပ်းဂု၊လု၊မိုဝ်းကခပ်ခေခေခေ ခင်းခိုင်၊မိုဝ်းကခပ်သၢင်၊ထုဂ်၊ခေ လင်၊လံးကပ်တၢင်း ကခပ်တၢင်းကခပ်ဂျေးလၢတ်းတြးလဝ်းဗဂ၊ခွတ်း ကခပ်မခင်းလဝ်းကၢပ်းဝံတီဂပ် လွမ်းခင်၊ပိင်းလုပံး ဖြူးပီခင်လဝ်း ခင်၊ဂိုဝ်တၢင်းဂွံးခေဂ်ပၢတ်းတြး လဝ်းထၢင်၊သးခခေ၊ လင်၊လံးပခင်ခင်းဂု၊တီ၊ တိတု၊ ကခပ်ပီခင်လုဂ်းလံးဂပ်းလီတံးလီတံး ခင်း တၢင်းယုမ်၊မၢတ်းခခေကျေး။ ဂွံးကျေးလုး ကိဂ်၊ တင်း ဂရုခေ၊တၢင်းတၢင်းခခေ ကခပ်ပီခင်မုးဂုး တီ၊ဖြူးပေးလဝ်းတင်း လဝ်းယေ၊သုခရိလုံ ကခပ် ဗဂ၊ခွတ်းကပ်ဂုဝ်းခခေ မီးဂုးခိုင်မုးသေဂမ်းလုလုး။

တၢင်းကခပ်ဂိုဝ်းတြးကုပုလှိုဝ်းလဝ်း

၅ ဂပ်ဂွံးမုးဂိုဝ်းဝံဂုးခင်း ဂုခင်းဂရေတေ၊ ဂွံးမုးလံး ဗမးဂိုဝ်း ဂုးကခပ်ကမ်၊လေးကမ်၊လုမ်၊ ဂုးခင်း ဂုခင်းလှိုဝ်းခခေဗလး။ ခၢခင်းဝံခပ်လှိုဝ်းကခပ်ကုပု လှိုဝ်းလဝ်းဂုးခင်းဂုးဝၢခင်းဂုးဝီင်း ဂုးခင်၊ကခပ် ဂပ်သင်၊လၢတ်းဝံတီ၊မုးခခေကျေး။

၆ ပေးပီခင်ကျေးကခပ်ဂၢင်းလွတ်းတၢင်း တီ၊ကခပ်တၢင်၊ ကပျိုတ်း၊ ပီခင်ကျေးကခပ်မီးမေးကျေလီဝ်၊ ပီခင်ကျေ ကခပ်မီးလုဂ်းလၢင်းကခပ်ယုမ်၊မၢတ်းဗလး ပီခင်ကျေ ကခပ်ဂၢင်းလွတ်းတၢင်း တီ၊ကခပ်ပိုခင်းတၢင်၊ကပျိုတ်း ခင်းဂု၊မဂုင်၊ခခေလိုင်၊ ခၢခင်းမခင်းဝံ ဂွံးလံးပီခင် ဂုခင်းကုပုလှိုဝ်းလဝ်းတု။ လွင်းမခင်းလမ်း၊ ဩ၊ ကုပုလှိုဝ်းလဝ်းလိုင်၊ တၢင်းလံးပီခင်ကျေးကခပ်ဂၢင်း လွတ်းတၢင်း တီ၊ကခပ်တၢင်၊ကပျိုတ်း လှိုဝ်းခင်၊ ဖုးပုခခေ၊တု၊ဖြူးပီခင်လဝ်းခခေကျေး။ ကမ်၊ လံးပီခင် ကျေးကခပ်လၢင်းလွမ်းခင်၊ကလုဝ်၊တူဝ် လဝ်းဂပ်၊ ကျေးကခပ်လှိုဝ်းလွတ်း၊ ကျေးကခပ် မပ်းလဝ်း၊ ကျေးကခပ်လၢင်းပေးလၢင်းယီခေပိုခင်း

ကျေးကခပ်လှိုဝ်းလွတ်းလွံး လီးပုးကခပ်ကမ်၊မုတ်းသု ၈ ခခေဗလး တၢင်းလံးပီခင်ကျေးကခပ် လၢင်းဂိုဝ်း တၢင်းခီဂ်၊ ကျေးကခပ်လၢင်းဂိုဝ်းကျေးကခပ်သေ၊ လုလုးဂခပ်တၢင်းသု၊တု၊ခွင်း၊ ကျေးကခပ်ပုဂိုဝ်း၊ သရေ၊ ကျေးကခပ်သိုဝ်းတု၊ ကျေးကခပ်လၢင်းချုဂ်း ၉ ဂု၊မဂုင်၊ ခခေကျေး။ တၢင်းလံးပီခင်ကျေးကခပ် လဝ်းလွံးဂုခင်းသီတ်းလု၊လဝ်း လွမ်းဂုးခင်၊ကခပ် မခင်းလံးသွခပ်ကပ်ယဝ်ခခေသေ၊သေ၊ဗလး ဂွံးလံး ကပ်တၢင်းကျေးတု၊တု၊ကခပ်ခၢပ်လၢင်၊ခခေ ဗဂ၊ လိတ်းဂုခင်းခပ်လှိုဝ်းကခပ်တွပ်၊ထိုင်ခခေဗလး သင်၊ သွခပ်သုင်းမုခပ်ကျေး။

ဩ၊ကခပ်ကမ်၊လီတံးကမ်၊မခေ၊

၁၀ လွင်းမခင်းလမ်း ခပ်လှိုဝ်းကခပ်ယင်းကမ်၊ထွမ်၊ကမ်၊ ကပ်ဗလး လၢင်းလၢတ်းဂုခင်းကခပ်လံးလံး ကခပ် ကမ်၊ပွင်၊လွင်းဂုးသင် ကခပ်ပီတုလီခခေခခေ မီး ၁၁ ခခေဗလးကျေး။ခင်းခပ်လှိုဝ်းကခပ်ခၢမ်၊တၢင်းကခပ် လှိုဝ်းဂိုဝ်းခခေကျေး ယီင်းခခေမီးခခေဗလးတၢင်းလံး ကိုတ်းသုပင်းခပ်ခခေကျေး။ ခပ်ခခေ လၢင်းပခေ ကျေးတု၊တု၊ ကခပ်ကမ်၊ထုဂ်၊လီပခေ ကခပ်ဂွံးလှို လဝ်းလှိုလွံး လီးပုးကခပ်ကမ်၊မုတ်းသုခခေဗလး ဂိုဝ်းဂွံးတၢင်းဂိုဝ်းတၢင်းယေး ခုခင်းပီခင်းပီတံးကျေး။ ၁၂ ဩ၊ပေးလုဂ်း ကခပ်ပီခင်လှိုဝ်းလီဝ်ကခပ်တၢင်းခပ် ဗလး ခပ်းပုးခင်းခပ်ခခေကျေးခင်းလၢတ်းတု။- ဂုခင်းဂရေတေ၊ တင်းလံးလၢင်းပီခင်ကျေးကခပ်သုင်း မုသု၊ တူဝ်ထိုခင်းဂု၊ ကျေးကခပ်ခၢခေဂိုဝ်းဗလး ဂိုဝ်းပုခခေဂိုဝ်းလှိုဝ်းယု၊တု၊သေ၊ ဝုးခခေ၊ခခေကျေး။ ၁၃ သၢဂ်းသေ၊ခခေမီခင်းကျေး။ ပိုဝ်းခခေဗလး ခင်၊ဂိုဝ် တၢင်းယုမ်၊မၢတ်းခပ် ပေးတေမခေ၊မီခင်းလိုင်သင်၊ ၁၄ သွခပ်သုင်းမုခပ်ဗလး၊တု။ ယု၊ဂွံးခပ်လဝ်း လွံးဂုခင်းတခေ၊တု၊ရီ၊ ယုတ ကိဂ်၊တင်းပိင်းလုပံး ခပ်လှိုဝ်းကခပ်ပီတံးဝံသမ်၊မု၊တြးခခေဗလး ဂွံး ၁၅ ခပ်လံးခပ်လၢင်၊တု။ တီ၊ခပ်လှိုဝ်းကခပ်ခပ်လၢင်၊ ခခေ လွင်းတၢင်းဂုးမီးတၢင်းသီင်းတၢင်းလုင် ပီခင် ကခပ်ခပ်လၢင်၊ကျေး။ တီ၊ခပ်လှိုဝ်းကခပ်ကမ်၊ခပ် လၢင်၊ဗလးကမ်၊ယုမ်၊မၢတ်းခခေ လွင်းတၢင်းကခပ် လှိုသေကမ်၊တု၊ ပီခင်ကခပ်ကမ်၊ခပ်လၢင်၊ကျေး။ ဂွံးလှိုဝ်းခပ်ကိဂ်၊တင်း လှိုကခပ်ဂွံးလှိုဝ်းလဝ်းဂပ်၊ခခေ

၁၆ ဂျေး ကမ်၊ခာဝ်လောင်။ ပိတ်သမ့် ခပ်ဂီတီးလှိုဝ်ခင်၊
ဂျင်း ဂူလင်း၊ဗြူးပီခင်လင်း၊သေဂျေး တာင်းဂီတီး
တာင်းသင်း၊ခပ်ခေခင် ပီခင်ကခင်ထိုင်ပီတီး၊မခင်း
လင်း၊ကျေး။ ပီခင်ဂျေးကခင်လီဂျင်း၊ဂီတီး၊သီတီး၊
ဂျေးကခင်ကမ်၊ထွမ်၊ကမ်၊ကပ်။ ဂျေးကခင်ကမ်၊မီး
လှာခင်၊ ကခင်လောင်းဂီတီးလွင်း၊တာင်းကခင်လီကခင်
ငါမ်း သေလှိုဝ်သေပိုင်။

J

ကျေးတု၊တုဂျာခင်ခာဝ်လောင်၊

- ၁ မိုးလမ်း ဂျေးလတ်၊ဂျေးကခင်ထိုက်၊တခင်၊ဂခင်
တင်း ကျေးတု၊တုဂျာခင်ခာဝ်လောင်၊ခေခင်တု။
- ၂ တိုက်ယုင်း ဂျေးဂျင်းလုံးကခင်ကသက်၊ယု၊တင်းလံ
ခေခင် လုံးပီခင်ဂျေးကခင်မီးသမ်၊မ၊သတီ ဂျေးကခင်
ခတ၊ခခမ်။ ဂျေးကခင်ဂျင်၊သရေ။ ဂျေးကခင်မီးလှို
ကခင်ခာဝ်လောင်၊ခင်းတင်းယုမ်၊မတ်၊ ခင်းတင်းဂျင်
၃ ခင်းတင်းကခင်ယုခင်ခမ်၊ ခေခင်တု။ မိုခင်လှိုဝ်
ခင်၊ခေခင် ဂျေးဂျင်းယင်းကခင်ကသက်၊ယု၊တင်း
လံခေခင် လုံးပီခင်ဂျေးကခင်မိုတီးလောင်၊ ခင်းတင်း
ကခင်ဂမ်၊ဂျင်သင်းဂီတီး။ ဂျေးကခင်ကမ်၊လောင်း
ချေးဂိခင်ဂွမ်းဂိခင်ပိုခင်း၊ ဂျေးကခင်ကမ်၊လောင်းမဝ်
၄ ကခင်လီကခင်ငါမ်း၊ သင်၊သွခင်သင်းမ၊ပခင် ဂျင်း
ယင်းကခင်ကသက်၊ယင်းခေခင်၊တင်းလံ ဂျေးခပ်လုံး
ပီခင်ဂျေးကခင်ဂျင်ပီခင်း၊ဗူဝ်ခပ်။ ဂျေးကခင်ဂျင်လုတ်၊
ဂျင်လင်း။ ဂျေးကခင်ပွဲဂီတီး၊သရေ။ ဂျေးကခင်ခာဝ်
၅ လောင်၊ ဂျေးကခင်လောင်းလုမ်းလျးဂျိုခင်းယေး။ ဂျေး
ကခင်လီကခင်ငါမ်း၊ ဂျေးကခင်ခမ်၊တာင်းကခင်ဗူဝ်
လင်း၊ဂပ်၊ကုပိုင်၊ခလေး၊ ယု၊ဂျင်းခေခင်ဂပတ်၊တြေး
၆ ဗြူးပီခင်လင်း၊ လုံးခမ်၊တာင်းကခင်သေသွမ်း။
၇ မိုခင်လှိုဝ်ခင်၊ခေခင်။ ဂျေးဂျင်းလုံးကခင်ကသက်၊
ယင်းခေခင်၊တင်းလံခေခင် လုံးပွဲဂီတီး၊သရေ၊တု။
- ၈ တုဝ်လင်း၊ဂပ်၊ ခေပျုပိုင်၊သက်၊သေ၊ကခင်လီကခင်
ငါမ်း ခင်းလွင်း၊တာင်းဂျင်းလှိုဝ်ဂျင်းပိုင်တု။ မိုဝ်၊ကခင်
ပခင်သင်းမ၊ကျေးတု၊တုခေခင်လှိုဝ် ဂျင်းဂင်းလွတ်၊
တင်းမိတ်သု၊တိတ်ထိုခလေး၊ မီးတာင်းကခင်ခတ၊ခခမ်
၉ တု။ ခင်းတာင်းကခင်ဂျေးလတ်၊ဂျင်းတြေးခေခင်
ဂျင်းမီးတာင်းကခင်ခာဝ်လောင်၊ခလေး၊ ဂင်းလွတ်၊တင်း
တာင်းကခင်တင်၊ကပျိုတီး၊တု။ပေးဂီတီးလှိုဝ်ခင်၊
ခေခင်လှိုဝ် ဂျေးကခင်ယု၊ဗေ၊ခိုင်၊ခေခင် တက်၊ဂွတ်၊
ထိုင်တာင်းကခင်ကုတ်၊ကံ၊ ခွမ်းပိုင်၊ မခင်းကမ်၊ဂျင်
ကခင်၊ ဂျင်တင်းလုံး၊တာင်း၊ကပျိုတီး၊ခေခင်ကျေး။

- ၉ တိုက်ယုင်း ခပ်လှိုဝ်၊ကခင်လုံးခမ်၊ဂီတီး၊ခေခင်
ဂျင်းခပ်ခမ်၊ကပ်တာင်းကခင်လင်း၊ခပ်ကုပိုင်၊ ခေခင်
ခလေး၊ ယင်းကမ်၊မီးတာင်းကခင်တွပ်၊ကခင်ထိုင်သေ
ယပ် ဂီတီးလွမ်းကလုဝ်၊လင်း၊ခပ် ခင်းလွင်း၊တာင်းဂျင်း
၁၀ လှိုဝ်ဂျင်းပိုင်တု။ ယင်းကမ်၊ဂီတီး တာင်းကခင်လှို
လွမ်းကပ်ခလေး၊ ခေပျုပိုင်၊တု၊ တင်းသင်း၊တင်း
လှိုဝ်သေယပ် ခင်းလွင်း၊တာင်းဂျင်းလှိုဝ်ဂျင်းပိုင် ဂျင်းလုံး
ပီခင် တာင်းကခင်ဂျင်းခိုင်၊ကျေးတု၊တုဗြူးပီခင်
၁၁ လင်း၊ လင်း၊ကခင်ခေ၊ခွတ်၊ဂျင်းခေခင်တု။ လွင်း
မခင်းလမ်း ဂျေးလုံးဗြူးပီခင်လင်း၊ ထိုင်၊သု၊ပေး၊
မ၊ခလေး၊ ခေ၊ခွတ်၊ကပ်ဂျင်းတင်းသင်း၊တာင်းလှိုဝ်
၁၂ သေယပ် သင်၊သွခင်သင်းမ၊ဂျင်း ဂျင်းဂျင်းခေပ၊ပီတီး
တာင်းကခင်ကမ်၊မီးဗြူးတြေး တာင်းကခင်လှိုလင်း
လှိုလွမ်းလေး၊ဂီ၊တင်းလံခင်းလတ်၊ခေခင်၊ ဂီတီး
တာင်းကခင်ပွဲဂီတီး၊သရေ။ တာင်းကခင်ဂမ်၊ဂျင်လွမ်း
ခင်၊တြေး။ တာင်းကခင်မိုခင်းပျု၊ခင်းတင်း၊ဗြူး၊
၁၃ တာင်းကခင်မိုခင်းထု၊ကျေး၊ ကခင်မီးမင်၊ဂလု၊
ကီ၊တင်း တာင်းကခင်မိုခင်သရေ၊ဗြူးပီခင်လင်း၊
ကခင်ယု၊မ၊တု၊ကျေးကခင်ပီခင် လင်း၊သေ၊သု လင်း၊
ကခင်ခေ၊ခွတ်၊ကပ်ကပျိုတီး၊ဂျင်း ပေး၊မ၊ထိုင်၊
၁၄ သု၊ခေခင်ယု၊ကျေး။ လင်း၊ခေခင် လှိုဝ်ပီတီး၊တုဝ်
လင်း၊ဂပ်၊ ဂျင်းလုံးခေခင်၊ကပ်ဂျင်း ကွတ်၊သေ၊ဂျင်း
တုလှိုဝ်၊ကပျိုတီး၊ တင်းသင်း၊တာင်းလှိုဝ်လုမ်းကမ်၊
ဂျင်း ဂျင်းဂျင်းမိုဝ်၊ကခင်မခင်းလင်း၊ထိုက်၊ပိုင်၊ ကခင်မီး
လှိုဝ်လင်းယု၊ ခင်းတာင်းဂမ်၊တာင်းကခင်လီကခင်
ငါမ်းလှိုဝ်၊ခေခင် လုံးမိုဝ်၊သုပခင်း၊တုဝ်လင်း၊ဂပ်၊
၁၅ ယပ်။ ကပ်တာင်းကျေး၊ကျေး၊ဂျင်းသေယပ်ဂီတီး၊တာင်း
ကခင်ဂျေးလတ်၊ဂျင်းတြေး တာင်းကခင်တိုက်ယုင်း
လှိုဝ်၊ကပ်။ တာင်းကခင်တာင်း၊ကပျိုတီး၊သင်းမ၊လှိုဝ်
ခေခင်တု။ ယု၊ပေဂျင်း၊ဗူလှိုဝ်လုံးဂီတီးကမ်၊ပေး
ခင်၊ဂျိုဝ်တီး၊မိုး။

၃

**တာင်းယုမ်၊မတ်၊
တာင်းတာင်းဂီတီးတာင်းသင်း၊**

- ၁ ပခင် သတီတီးဂျင်းတင်းလံ ဂျင်းခပ်ခမ်၊ကပ်တာင်း
ကခင်ခေခင်ကျေး၊ကုပိုင်၊ ထွမ်၊ကပ်ဂျင်းလင်း၊
ခေခင်။ ဂျင်းလုံးပီခင်ခပ်လှိုဝ်၊ကခင်ခေခင်ဂီခင်းဂျင်းလုံးဂီတီး
၂ လွင်း၊တာင်းကခင်လီကခင်ငါမ်းဂျင်းလှိုဝ်ဂျင်းပိုင်။ ဂျင်းခပ်
ယင်းကမ်၊သေသွမ်း၊ဗူလှိုဝ်သေဂျေးသေဂျင်း ယင်း
ကမ်၊ဂီတီးတာင်းကခင်ဗေခင်း၊ဂခင်ခလေး၊ မီးသေဗေး
ကခင်ယုခင်ခမ်၊သေယပ်။ ဂီတီးတာင်းကခင် ခခမ်

သိမ်,ကုန်း,ကွမ်း,ခေါ့,လူင်လင် တီး,ဂူခင်းတင်း
 ၃ သိင်းတင်းလူင်တျာ။ လွင်းမခင်းလမ်း မိုဝ်းကွမ်းခန့်
 ခေခန့် ဂုဝ်းပီခင်ကျောခင်ကမ်,မီးပိုင်,လျာ,၊ ဂျေ
 ကခင်ကမ်,ထွမ်,ကမ်,ကပ်။ ဂျေကခင်ဗီတင်းပိုင်;၊
 ဂျေကခင်ဂိုဝ်းကမူ တာင်းကခင်လုံလမ်းလုံလွံး၊
 ကိုဝ်,တင်း တာင်းကခင်လမ်း,လျးဂျ,မဂုင်,ဂူး,လုံဝ်
 ၄ ဂူးပိုင်။ ဂျေကခင်ဂျ,မူးခင်းတာင်းကခင်ကမ်,ခေါ့,
 လူင်,၊ ကိုဝ်,တင်း တာင်းကခင်သီ,ဂျေဂျေ,တျာ။ ဂျေ
 ကခင်လီဂုင်;၊ ဂျေကခင်ခင်,ဂခင်ဂခင်လင်းဂခင်
 ၅ ခေခန့်ကျေး။ မိုဝ်းကခင်လေ,တခေါ့, ကိုဝ်,တင်း
 မီတ်;တျ,ဗြေ;ပီခင်လင်း;၊ လင်းကခင်ခေ,ချွတ်;
 ကပ်ဂုဝ်းပျေ,မူးခေခန့်လိုင်။ မခင်းလင်းခေ,ချွတ်;
 ကပ်ဂုဝ်း ဂွမ်းပိုဝ်းတာင်းဂမ်တာင်းဂျာင့် တာင်းသိုဝ်း
 ၆ တျေ, ကခင်ဂုဝ်းဂမ်ဂျာင့်ခေခန့် ကမ်,လွံး;၊ မခင်း
 လင်း; ခေ,ချွတ်;ကပ်ဂုဝ်း လွမ်းဂျေခင်,ဂရူခေါ့,
 တာင်းကခင်မခင်းလင်း;ကိုဝ်းလူခေခန့်လေး;၊ ပီခင်
 တာင်းကခင်သုဂ်းပွတ်;၊ တာင်းကခင်ခိုခင်းဂိုတ်,လီဝ်
 ၇ မူး;၊ ကိုဝ်,တင်း တာင်းကခင်ဝိလိုလ်,မုတ်းလင်,
 လင်း; ကခင်မခင်းလင်း;ကပ်တင်း လင်း;ယေ,သု
 ခရီလုံ လင်း;ကခင်ခေ,ချွတ်;ကပ်ဂုဝ်းခေခန့်သေခေ;၊
 ၈ သွမ်းလေး,ဂျေခိုဝ်ဂုဝ်း ခမ်ခေါ့,လူင်လင်ခေ;၊
 ၉ ဂိုတ်းဂူးဂုဝ်းပီခင်ကခင်မို,ကျေး။ လွင်းမခင်းလမ်း
 လွင်းခင်,မိုဝ် ဂုဝ်းတန်းဂွတ်;ထိုင်တာင်းကခင်သိုဝ်း
 တျေ, ဂွမ်းပိုဝ်းဂျေးလူးမခင်းလင်း;ခေ;၊ ပီခင်ဂျေ
 ကခင်လံ;ခမ်,ကမူလ်, ကခင်မီခင်းခင်,တာင်းကခင်
 မုင်းထူးမွင်းထူး ထျ,ဝရျကသၢဂ်;ခေခန့်ကျေး။
 ၁၀ ဂွမ်းခန့်လမ်း ပီခင်ဂွမ်းသီတ်;လျ,ကျေး။ ဂပ်မီး
 ကလူင်, ခွံးဂူး;ခွံးခတ်းလုံဂျေးလတ်;လွင်းတာင်း
 လိုဝ်းခန့် ဂူးခပ်လိုဝ်းကခင်ယုမ်,မတ်;ဗြေ;ပီခင်
 လင်း;ခေခန့် လံ;ဂိုတ်းသတီဂမ်ဂျာင့်တာင်းဂမ်တာင်း
 ဂျာင့် ကခင်လီကခင်ခမ်းယူ,သေ,သေ,ကျေး။ လွင်း
 တာင်းလိုဝ်းခန့် ပီခင်ကခင်လီကခင်ခမ်းဂုလ်းကမ်,

၉ ဂျေး ပီခင်ကခင်လင်းပွင်ဂိုတ်းကကျွမ်းဂူခင်းတင်း
 လံကျေး။ ဝေ;ပီတ်;ဂွမ်းပုဂ်သျ,တီးတွင်းတီးထမ်
 ကခင်မိုဝ်း;ကခင်လင်းသိုင်, ကိုဝ်,တင်း လရင်းလိုဝ်
 ခိုဝ်းသိုဝ်,သိုဝ်,တာမ်းတာမ်း;၊ တာင်းကခင်ဗီတင်းခခမ်။
 တာင်းကခင်တွပ်,ဂခင်ထိုင်ဂခင် ဂွမ်းပိုဝ်းပင်းလျာပ်;
 ၁၀ ဗြေ;တင်းလံခေခန့်တျာ။ လွင်းမခင်းလမ်း လွင်း
 တာင်းလိုဝ်းခန့် ကမ်,မီးကကျွမ်းခေ;၊ ပီခင်လံလံ
 ကမ်,ပွင်,လွင်းဂျေသင်ကျေး။ သင်,သွမ်းသင်းမ
 ဂျေကခင်ခေခေခမ်းခွံးလမ်းခေခန့် တျေ,ထိုင်ဂွတ်;
 သွင်ပွတ်;ယဝ်လင်, ပေးမခင်းကမ်,ထွမ်,ကမ်,ကပ်
 ၁၁ လိုင်။ ထုဂ်ကွတ်;ပီတ်;သေတျာ။ ဂူခင်းလိုဝ်ခင်,ခေခင်
 ခေခန့်။ ပီခင်ဂျေကခင်မီးလုံကခင် ခွံးဂူး;ခွမ်းပီခင်း
 ပီတ်;ခေခန့်ခေ;၊ ပီခင်ဂျေကခင်တာင်း,ကပျိုတ်;တူဝ်
 လင်း;ဂပ်,ကျေး။

တာင်းလီမင်,ဂလျ,

၁၂ မိုဝ်းကခင်ဂပ်ပွံ,လုံ, ကျ,တေ,မ ကမ်,ခေခန့် တုခိဂ်
 ဂျေ,ဂျေးတီး;ခွံးခေခန့်လိုင်။ မွံးခတ်းလုံဂူး;လံ;မူးလူး
 ဂျေးတီး;ဂပ်တီး; ဝီင်းခေခန့် ဂူး;ပူခင်ခင်,ဂတ်းကျေး။
 ၁၃ ခင်,ဂိုဝ် လေ,ခေ။ ကခင်ပီခင်ဩ,မေဂျာမ်းလိဂ်;
 ကိုဝ်,တင်း ကျ,ပေးလု တန်းကမ်,လူင်,ထီင်းသေ
 လိုဝ်သေပိုင်ခေခန့်လိုင် ခတ်းလုံလွံးထီမ်ပခင် ခင်း
 ၁၄ သီခင်းတာင်းခပ်;ခေခန့်တျာ။ ဂူးဂူခင်းဂုဝ်းတင်းလံ
 သွမ်းကပ် ဂူးလံ;ပွင်ဂိုတ်းကခင်လီကခင်ခမ်းသေ
 ခေ;၊ ဂူးလံ;လုံထီမ်မိုဝ်းကခင်လူင်,ခေခန့်တျာ။ ယျ,
 ပေဂူး;လံ;ပီခင် ဂျေကခင်ကမ်,မီးမတ်,မီးဂူင်းခေခန့်။
 ၁၅ ခပ်လိုဝ်းကခင်မီးယူ,လုလ်;ဂခင်တင်းဂပ် ဂျေးတီး
 ဂပ်ခန့် တင်းသီင်းတင်းလူင် တဂ်ခေခံသုကျေး။ တဂ်
 လတ်;ခပ်လိုဝ်းကခင်ဂုဂ်ပီင်းဂုဝ်း ခင်းတာင်းယုမ်,
 မတ်;ခေခန့်တျာ။ ဂူးဂျေးလူးလင်း;မီးခိုဝ်သု တင်း
 သီင်းတင်းလူင်သေဂမ်းလုလ်း;။

ရှမ်းလိဂ်းကျေးဝျ,တျတိတုယဝ် ယဝ် ကျေး

လိက်ကျေးဇူးတု၊ တုဗိလေ၊ မုခင်၊

PHILEMON

ရွာမ်းခမ်း

ဗုဒ္ဓတီမ်း၊ ရှမ်းလိက်ကျေးဇူးတု၊ တုဗိလေ၊ မုခင်၊ ခန့်ပီခင်တမာခင်၊ လင်းယေ၊ သု ပုးခိုင်၊ ကခင်လံးမီး လိုင်၊ တုး ပေးလု ခခေကျေး။ ပေးလု ခန့် မိုဝ်းမခင်းပံ၊ ပီခင်ဂုခင်းယုမ်၊ မာတ်၊ လင်းယေ၊ သု ခခေ မခင်းမီးလိုင်၊ တုး သေးလု ခခေလ၊ ပီခင်ကျေးကခင်ခိုင်၊ ကခင်းသေးဂုခင်းယုမ်၊ မာတ်၊ လင်းယေ၊ သု တင်းလံးခခေကျေး။ ရှမ်းခန့်တီမ်း၊ ဝိုမိုဝ်း၊ ပီးသခင်းဂရိလုံ A.D.60 ခခေကျေး။

ရှမ်းလိက်ကျေးဇူးတု၊ တုဗိလေ၊ မုခင်၊ ခန့် ပီခင်ဗုခင်လိက်ကျေး ပေးလု တီမ်းပခင်ဂု၊ တီး ဗိလေ၊ မုခင်၊ ကျေးကခင် ပီခင်လင်း၊ ကုဝ်၊ ခခေသိမတ် ခခေကျေး။

ကီခင်းကခင်း ရှမ်းလိက်ကျေးဇူးတု၊ တုဗိလေ၊ မုခင်၊ လမ်း၊-

ရှမ်း ဗိလေ၊ မုခင်၊ ခိုခင်းဂုဝ်ကဝ်ခးမခင်း ကုဝ်၊ ခခေသိမတ်၊ မိုခင်ခင်၊ ဂုဝ်ကဝ်ပီးခခေခင်း လင်းယေ၊ သု ခခေကျေး။

လွင်းတင်းကခင်ခင်းပုးခင်း ရှမ်းလိက်ကျေးဇူးတု၊ တုဗိလေ၊ မုခင်၊ လမ်း၊-

- ၁။ ရွာမ်းတုလတ်၊ (၁:၁-၃)
- ၂။ တင်းကခင်တင်၊ ကျေးလုးလုးတင်းသုးတွင်း။ (၁:၄-၇)
- ၃။ တင်းကခင် ပေးလု ယုခင်းတွင်းပခင်၊ ကုဝ်၊ ခခေသိမတ် ပုခင်း ကျေးခခေ၊ သိမ်း။ (၁:၈-၂၂)
- ၄။ တင်းခန့်သခင်း၊ တင်း တင်းလီမင်၊ ဂလု။ (၁:၂၃-၂၅)